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EKSTRAORDINÆR GENERALFORSAMLING 
 den 22. juni 2009 

 
Der indkaldes hermed til ekstraordinær generalforsamling i Roskilde 
Havneselskab i Roskilde Sejlklubs klubhus, Strandgade 12 
 
Kl. 19.00 Der åbnes for registrering 
Kl. 19.30 Generalforsamlingen starter. 
 

Dagsorden 
 

1. Valg af dirigent 
2. Forslag om udvidelse af Roskilde Lystbådehavn 
3. Forslag om tilladelse til salg af 4 pladser til Roskilde Sejlklub 
4. Eventuelt 

 
Opmærksomheden henledes på at 1/5 af de stemmeberettigede skal være til 
stede for at den ekstraordinære generalforsamling er beslutningsdygtig. Så 
selvom det er en travl sejlerperiode så kom og giv jeres stemme eller afgiv en 
fuldmagt. 

 
                         p.b.v. 
                          
                         Orla Kristensen 
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Referat af ekstraordinær generalforsamling i Roskilde Havneselskab A.m.b.a. 
afholdt mandag den 22. juni 2009 kl. 19:30 
i Roskilde Sejlklubs klubhus, Strandgade 12, Roskilde 
 
 
 
Orla Kristensen startede generalforsamlingen med at byde velkommen til de 61 fremmødte 
andelshavere, de 15 fuldmagter og den ene ikke-andelshaver – Frede Gundberg, 
professionel/personlig rådgiver for andelshaver Per Harvøe – der var mødt op til 
generalforsamlingen.  
 
Orla redegjorde for baggrunden for afholdelsen af denne ekstraordinære generalforsamling. 
Nemlig usikkerheden omkring gyldigheden af beslutningerne, der var opstået efter den 
sidste ekstraordinære generalforsamling den 20. november 2008. Spørgsmålet var, om 
vedtægternes § 21.2 var overholdt eller ej, og formålet med dagens generalforsamling var, at 
denne usikkerhed skulle bringes ud af verden for ikke yderligere at belaste udgifterne i 
forbindelse med det sagsanlæg som Jørgen Nilsson har anlagt mod Roskilde Havneselskab. 
    
 
1. Valg af dirigent 
 
Erik Volmer Nielsen blev valgt til dirigent. 
Dirigenten konstaterede, at den ekstraordinære generalforsamling var rettidigt indkaldt og 
beslutningsdygtig. 
  
 
2. Forslag om udvidelse af Roskilde Havn 
 
Orla Kristensen gennemgik som i november 2008 baggrunden for ønsket om udvidelse af havnen 
samt forudsætningerne for udvidelsen – såvel tekniske som økonomiske. Der blev uddelt et budget, 
hvor tallene for ny og gammel havn umiddelbart kunne sammenlignes.  
 
Der blev stillet spørgsmål fra salen, bl.a. omkring vedligeholdelsesudgifterne for ny og gammel 
havn. Svaret var, at den nye havn med flydebroer vil blive forholdsmæssig billigere at vedligeholde 
end den gamle med faste broer. Endvidere vil den nye havn være med til at beskytte den gamle 
havn og holde driftsomkostningerne på denne nede. 
 
Der blev stillet spørgsmål til, hvad der sker hvis budgettet ikke holder. Svaret var, at der er 
usikkerhed i alle budgetter, også det nuværende for den eksisterende havn. Der er imidlertid lagt 
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godt med luft ind i budgettet som må karakteriseres som absolut konservativt og overforsigtigt. I 
sidste ende er der naturligvis kun et sted at hente pengene, hvis der opstår underskud, nemlig hos 
andelshaverne.  
 
Der blev efterlyst et helt håndfast budget med indhentede konkrete tilbudspriser, som 
generalforsamlingen kunne tage stilling til. Dette er dog vanskeligt foreneligt med forpligtelserne 
overfor de nye indskydere; bestyrelsen er nødt til at have et GO fra generalforsamlingen nu, så 
arbejdet kan fortsætte.  
 
Der blev spurgt ind til den nuværende venteliste, og som det ser ud p.t. vil der også efter 
havneudvidelsen være en mindre venteliste.  
 
Den deltagende ikke-andelshaver havde nogle personlige kommentarer som nabo til havnen vedr. et 
fremtidigt erstatningssøgsmål mod lodsejeren over den mistede havudsigt, hvis havnen udvides. 
Havneselskabets bemærkning til dette var, at der er tale om havneselskabets forhandlinger med 
Roskilde Kommune og forudsætningen er, at det holdes inden for budgettet.  
 
Der blev spurgt ind til, hvor langt man er kommet med en løsning af de trafikale spørgsmål. Svaret 
er, at spørgsmålet skal tages op i den store havneplan, som Havneselskabet og Havneforum endnu 
ikke har indledt forhandlinger med Roskilde Kommune om. Udvidelsen vil dog gennemsnitligt 
betyde en forøgelse af 20 - max 30 biler - mere end i dag. 
 
Vi kunne derefter gå over til afstemningen. Der skulle stemmes om følgende: 
 
Bestyrelsen bemyndiges til at foretage en havneudvidelse, der omfatter: 
Fase 1 med 90 pladser og eventuelt Fase 2 med yderligere 20 pladser, hvis der melder sig 110 
indskydere inden projektets anlægsfase. 
Under følgende forudsætninger: 
- Samme andelspris for alle andelshavere 
- Havneudvidelsen skal finansieres af de nye andele 
- Interesserede skal indskyde risikovillig startkapital 
- Vinterplads på land til alle andelshavere, som ønsker det 
        - Nuværende andelshavere har fortrinsret til de nuværende vinterpladser 
        - Bliver vinterpladsen ikke ved havnen skal anden løsning findes 
        - Alle vinterpladser skal koste det samme. 
 
Ved afstemningen stemte 61 for forslaget, 15 imod forslaget – der var ingen blanke eller ugyldige 
stemmer. 
 
Dirigenten kunne derfor konstatere, at generalforsamlingen havde godkendt bestyrelsens forslag om 
udvidelse af Roskilde Havn. 
 
 
3. Forslag om tilladelse til salg af 4 pladser til Roskilde Sejlklub. 
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Orla redegjorde for baggrunden for forslaget, nemlig at generalforsamlingen i henhold til 
vedtægternes § 3.2 skal give tilladelse til at foreninger som Roskilde Sejlklub kan opnå tilladelse til 
at købe mere end 1 andelsbevis. Roskilde Sejlklub overvejer køb af 4 pladser til større 
matchracebåde. 
 
Forslaget blev enstemmigt vedtaget. 
 
 
4. Eventuelt 
 
Under punktet fremkom en tak til bestyrelsen for det store frivillige arbejde med havneudvidelsen – 
med bifald fra salen. 
 
Dirigenten kunne herefter afslutte den ekstraordinære generalforsamling.  
 

*   *   * 
 
 
 
 
 
 
 Roskilde, den 23. juni 2009  
 

Dirigent: 
 

 

Erik Volmer Nielsen 

Referent: 
 

 

Liselotte Betz 
 
 


